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   PROTOKÓŁ  Nr 2/2020 

  z posiedzenia Komisji Spraw Komunalnych 

 

    w dniu 26.02.2020 r.  

 

Miejsce posiedzenia : Urząd Miasta Tarnowa  przy ul. Goldhamera 3 (sala nr 8) godz. 1300. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji ( lista obecności zał. nr 1) oraz zaproszenie 

goście: 

- R. Ciepiela – Prezydent Miasta Tarnowa 

- M. Ogrodnik – Prezes PUK Sp. z o.o. 

- M. Burnóg – Prezes MPGK Sp. z o.o. 

- St. Piotrowski – Z-ca Dyrektora Wydz. Infrastruktury Miejskiej 

- T. Kwiatkowski – Z-ca Prezydenta Miasta Tarnowa 

- P. Wardawa – Radca prawny UMT 

- przedstawiciele Związków Zawodowych „Solidarność MPGK 

- przedsiębiorca 

 

1. Planowany porządek obrad: 

 

1. Opiniowanie materiałów sesyjnych: 

- mat. nr 6 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Tarnowa. 

- mat. nr 7 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Miasta Tarnowa. 

- mat. nr 8′ w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia wysokości tej opłaty, ustalenia stawek opłaty za pojemniki, zwolnień 

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz określenia zasady ustalenia ilości 

zużytej wody na potrzeby ustalania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

- mat. nr 9 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów. 

- mat. nr 10′ w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

 

2. Informacja na temat stanu gospodarki odpadami na terenie GMT, plan i kierunki rozwoju 

systemu gospodarowania odpadami w 2020 r. 

3. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus przywitał wszystkich zebranych, następnie 

odczytał planowany porządek posiedzenia i poddał go pod głosowanie. 

 Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 

 

 

Ad. 1 Opiniowanie materiałów sesyjnych: 

- mat. nr 6 w sprawie projektu Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Tarnowa. 

 Z-ca Dyrektora Wydz. Infrastruktury Miejskiej Stefan Piotrowski przedstawił  

w skrócie projekt i powiedział, że Regulamin określa  szczegółowe  zasady utrzymania 

czystości i porządku w mieście, poszerza zakres selektywnego zbierania odpadów o odpady 
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medyczne i bioodpady, sposób ich zbierania oraz warunku jakie mają spełniać pojemniki na 

te odpady. Projekt uchwały modyfikuje częstotliwość odbierania odpadów z nieruchomości 

niezamieszkałych lub ich części, na których powstają odpady komunalne. Kończąc stwierdził, 

że przedłożony projekt opiera się co do istoty na rozwiązaniach  sprawdzonych w praktyce 

oraz zweryfikowanych pod względem prawnym. 

Przewodniczący Zbigniew Kajpus poddał pod glosowanie w/w materiał.  

 Za pozytywną opinią materiału sesyjnego nr 6 głosowało 4 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się od głosu 0. 

 

- mat. nr 7 w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Miasta Tarnowa. 

 Z-ca Prezydenta Miasta Tadeusz Kwiatkowski przedstawił projekt Regulaminu który 

określa wszystkie wymagane ustawą elementy. Kończąc stwierdził, że podjęcie uchwały nie 

wywołuje skutków finansowych dla budżetu Gminy Miasta Tarnowa. 

Przewodniczący Zbigniew Kajpus poddał pod glosowanie w/w materiał.  

 Za pozytywną opinią materiału sesyjnego nr 6 głosowało 4 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się od głosu 0. 

 

- mat. nr 8′ w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, ustalenia wysokości tej opłaty, ustalenia stawek opłaty za pojemniki, zwolnień 

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz określenia zasady ustalenia ilości 

zużytej wody na potrzeby ustalania wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 Głos zabrał Z-ca Dyrektora Wydz. Infrastruktury Miejskiej Stefan Piotrowski który 

stwierdził, że koszt funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi nie 

pokrywa się z pobranych opłat. Stwierdził, że niedobór środków na gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w roku 2020 wyniesie  około 7,25 mln. zł. Aktualnie liczba 

mieszkańców za które odprowadzana jest opłata według złożonych deklaracji wynosi 87 193 

tys., podczas gdy wg ewidencji mieszkańców  na koniec 2019 r. w Tarnowie zamieszkiwało 

106 894 osób. W związku z tym w systemie gospodarowania odpadami niedobór 

mieszkańców należy szacować na kilkanaście tysięcy osób. W związku z tym projektowana 

uchwała zakłada zmianę metody ustalania  opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

na liczenie opłaty za 1 m3 zużytej wody. Zauważył, że ten system jest mniej wrażliwy na 

nierzetelność deklaracyjnych i daje się weryfikować w oparciu o dane uzyskane od 

Tarnowskich Wodociągów. Poinformował, że przyjęcie projektowanej uchwały spowoduje  

zwiększenie wpływów do budżetu Gminy o ok. 7 mln. zł. Projekt ustalił stawkę opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 7,68 zł  za 1 m3  i stawkę opłaty 

podwyżkowej za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Jeśli mieszkaniec nie zbiera 

odpadów w sposób selektywny to  wysokość opłaty będzie 23,40 zł za 1 m3 zużytej wody. 

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus zapytał, w jakiej kondycji finansowej obecnie 

znajduję się MPGK i jaka kwota może zbilansować opłaty. 

 Prezes MPGK Mariusz Burnóg stwierdził, że kwota 18 zł. od osoby za wywóz 

odpadów komunalnych, nie jest w stanie zbilansować opłat. Dalej stwierdził, że na wywóz 

śmieci do końca marca potrzebna jest kwota 26 mln. zł. Kwota 7,68 zł za metr sześcienny już 

wystarczyła by na zrównoważenie budżetu, natomiast kwota 7,05 zł jest nie wystarczająca i 

miasto będzie musiało dopłacić do systemu. Spółka MPGK przy cenie 18; zł za wywóz śmieci  

ma straty za zeszły rok w wysokości 430 tys. zł. Spowodowane jest to olbrzymim wzrostem 

ceny frakcji nadsitowej. Obecnie jest to cena 700 zł/ton netto i dlatego, tak bardzo wzrosły 

ceny za wywóz śmieci . 
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 Radny Sebastian Stepek zapytał, dla czego tak bardzo wzrosła cena za odbiór frakcji 

nadsitowej. 

 Prezes MPGK Mariusz Burnóg stwierdził, że firmy tłumaczą się tym, że muszą 

wywozić odpady do miejsc ich spalania takich jak np. cementownie które dyktują rynkowe 

ceny. Stwierdził, że jedynym rozwiązaniem aby ceny spadły, to budowa w pobliżu spalarni 

śmieci. Powiedział, że w Rzeszowie znajduje się spalarnia i pomimo to, miasto Rzeszów nie  

wygrało przetargu na wywóz odpadów komunalnych do tej spalarni i dopiero interwencja 

prezydenta miasta spowodowała , że odpady są przyjmowane. 

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus powiedział, że przy obecnym systemie tj. 18; zł od 

osoby za wywóz odpadów komunalnych, to przy 87 tys. deklaracji daje nam kwotę ponad 18 

mln. zł. a cały system w roku ma kosztować 26 mln zł czyli luka wynosi ok. 7 mln. zł. a cała 

polityka miasta, polega na tym, że wpływy mają w całości pokrywać koszty wywozu 

odpadów komunalnych. Zadał pytanie do Prezesa PUK jak to wpływa na kondycje finansowa 

PUKU.  

 Prezes PUK Marian Ogrodnik odpowiedział, że np. za wywóz odpadów 

wielkogabarytowych  poprzednia cena wynosiła 642 zł/ton a obecnie po przetargu cena 

wynosi 2052; zł a w ciągu zeszłego roku zebraliśmy z terenu miasta 3300 ton takich 

odpadów. Poinformował, że Spółka ma podpisane tak umowy, że nie odnotowuje obecnie 

żadnych strat, Obecnie szuka innych odbiorców odpadów wielkogabarytowych, ale jeżeli 

cena 2 tys. zł. się utrzyma, to na pewno Spółka wykaże straty. 

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus zapytał, jaki procent stanowi wywóz odpadów w 

kondycji Spółki i czy istnieje z tego powodu zagrożenie w płynności finansowej Spółki. 

 Prezes PUK Marian Ogrodnik poinformował, że jest to 10%  i jeżeli nie zbilansują 

tych wydatków, to na pewno płynność Spółki będzie zagrożona. Stwierdził, że należy znaleźć 

sposób aby zwiększyć wpływy za wywóz śmieci.  

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus stwierdził, że jeżeli nie podniesiemy cen za odbiór 

odpadów, to obecna sytuacja będzie zagrażała istnieniu Spółek czyli PUK i MPGK i jeżeli nie 

znajdzie się rozwiązane, to straty Spółek będą się pogłębiać a nie można dopuścić do 

likwidacji tych Spółek. 

 Prezes PUK Marian Ogrodnik jeszcze poinformował, że z uwagi na wprowadzenie 

od kwietnia funduszy kapitałowych, większość pracowników chce do nich przystąpić, to 

będzie musiał do tego również dopłacać jako pracodawca.  

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus powiedział, że przy głosowaniu musimy również 

wziąć pod uwagę , że ta proponowana podwyżka będzie skutkowała ochroną miejsc pracy w 

MPGK i PUK i poddał pod głosowanie mat. 8′ 

 Za pozytywną opinią materiału sesyjnego nr 8′ głosowało 4 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się od głosu 0. 

 

- mat. nr 9 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów. 

 Prezes MPGK Mariusz Burnóg poinformował, że nowym elementem jest 

rozszerzenie selektywnej zbiórki odpadów o frakcję bio (od 1 stycznia 2021 r.) oraz 

ujednolicenie częstotliwości odbierania zmieszanych odpadów komunalnych z terenów o 

zabudowie jednorodzinnej bez względu na ilość osób zamieszkujących gospodarstwo 

domowe. 

 W tym miejscu Mieszkaniec zabrał głos i przedstawił sytuację odbioru odpadów 

komunalnych z terenów ogrodów działkowych. Zarząd Ogrodów Działkowych mają w tej 

chwili ogromy problem, gdyż MPGK nie chce z nimi podpisać umowy o odbiór odpadów z 
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uwagi, że świadczą usługi tylko dla Miasta. Stwierdził, że zostali pozbawienia możliwości 

wywozu odpadów. 

Radny Sebastian Stepek odpowiedział, że z terenów nie zamieszkałych MPGK nie ma 

obowiązku odbierania odpadów. 

 Z-ca Dyrektora Wydz. Infrastruktury Stefan Piotrowski powiedział, że na ten temat 

toczą się rozmowy i w przyszłym tygodniu będzie podjęta decyzja. 

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus zapytał, czy mieszkańcy zapłacą dodatkowe 

pieniądze za odpady bio. 

 Radca prawny Piotr Wardawa stwierdził, że musi być wprowadzona w tym temacie 

ustawa i w tedy mieszkańcy będą musieli płacić.  

Przewodniczący Zbigniew Kajpus poddał pod głosowanie mat. nr 9. 

 Za pozytywną opinią materiału sesyjnego nr 9 głosowało 4 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się od głosu 0. 

 

- mat. nr 10′ w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

 Z-ca Dyrektora Stefan Piotrowski powiedział, że wzór deklaracji uwzględnia zasady 

ustalania ilości zużytej wody niezbędnej do wyliczenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Przewodniczący Zbigniew Kajpus poddał pod głosownie materiał. 

 Za pozytywną opinią materiału sesyjnego nr 10′. głosowało 4 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się od głosu 0. 

 

 

Ad. 3 Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

- pismo mieszkańców w sprawie ul. Jeżynowej. 

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus odczytał pismo w którym mieszkańcy informują, 

że obecnie trwa przebudowa ulicy Jeżynowej i wnioskują aby szerokość drogi na całej jej 

długości była taka sama.  

Przewodniczący zawnioskował o skierowanie pisma do Prezydenta Miasta do załatwienia 

zgodnie z kompetencją. 

- Komisja jednogłośnie poparła wniosek. 

 

- pismo mieszkanki w sprawie zamontowania ławeczek przy kapliczce przy ul. H. Marusarz. 

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus odczytał pismo w którym mieszkanka zwraca się z 

prośbą o zamontowanie ławeczki przy ul Marusarz 80.  

Przewodniczący zawnioskował o skierowanie pisma do Prezydenta Miasta do załatwienia 

zgodnie z kompetencją. 

- Komisja jednogłośnie poparła wniosek. 

 

- pismo mieszkańca w sprawie kanalizacji w ul. Jarej. 

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus odczytał pismo w którym mieszkaniec zwraca się 

z prośbą o realizację budowy kanalizacji sanitarnej w ul. Jarej.  

Przewodniczący zawnioskował o skierowanie pisma do Prezydenta Miasta do załatwienia 

zgodnie z kompetencją. 

- Komisja jednogłośnie poparła wniosek. 
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- pismo Firmy „ Smerfetka” w sprawie o wydzierżawienie terenów byłej Kapłanówki. 

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus odczytał pismo w którym mieszkaniec zwraca się 

z prośbą o wydzierżawienia terenu byłej „Kapłanówki” przy M.B.Fatimskiej w celu 

prowadzenia tam parkingu płatnego..  

Przewodniczący zawnioskował o skierowanie pisma do Prezydenta Miasta do załatwienia 

zgodnie z kompetencją. 

- Komisja jednogłośnie poparła wniosek. 

 

- odpowiedź Prezydenta miasta na wniosek Komisji w sprawie sprzeciwu budowie „ 

Wschodniej obwodnicy m. Tarnowa. 

 Przewodniczący Zbigniew Kajpus zapoznał radnych z pismem oraz kopią 

korespondencji pomiędzy UMT a GDDKiA oddział w Krakowie w sprawie. Przedstawił 

przebieg drogi krajowej nr 73 do wybranego projektu i w tym miejscu zauważył, że w 

Aneksie do umowy przedstawione są zasady finansowania projektu i inwestycji. Stwierdził, 

że Miasto ma finansować inwestycję w wysokości 40%  a GDDKiA w 60%. Jak zauważył to 

z Aneksu nie wynika jednoznacznie czy dotyczy to wyłącznie kosztów projektu czy całej 

inwestycji. Uznał, że jest jeszcze za wcześnie na podjęcie jakichkolwiek działań lecz należy 

wyjaśnić i zadać odpowiednie pytania  o uszczegółowienia informacji pochodzące z GDDKiA 

i zawnioskował o złożenie takich pytań do Prezydenta Miasta Tarnowa. 

 Komisja jednogłośnie poparła wniosek. 

 

 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął posiedzenie Komisji Spraw 

Komunalnych i podziękował zebranym za przybycie. 

 

 

 

 

 

 

 

      Przewodniczący Komisji Spraw Komunalnych 

 

        Zbigniew Kajpus 

 

 

 

 

 

 

Załączniki do Protokołu: 
Zał. 1 Lista obecność członków Komisji z dnia 26.02.2020 r. 

Zał. 2 Lista gości zaproszonych z dnia 26.02.2020 r. 

Zał. 3 pisma skierowane do Komisji  

Zał. 4 Odp. Prezydenta MT na wniosek Komisji ( ZDiK.DD.0710.1.6.2020KM 

 

 

Protokół sporządziła: 

Marta Zygadło 


